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La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Pregunta número 1 .204, que formula la diputada Maria 
Josep Ortega, del Grup Parlamentari Compromís, també al 
conseller d’Economia Sostenible .

Quan vullga, senyora Ortega .

La senyora Ortega Requena:

Bona vesprada, senyor conseller .

El govern del botànic ha hagut de fer front a abandonaments, 
forats i retallades de molts anys que ens va deixar al nostre 
sistema públic . Això inclou també a les universitats . Des de 
l’any 2011 fins que el botànic va arribar en 2015 les reta-
llades van ser continues . Ara podem parlar de recuperació 
i d’un continu increment dels pressupostos d’universitats i 
d’estudis superiors .

Al 2016 es va incrementar en 135 milions respecte a 2015 . 
El 2017 s’incrementà en 94 milions més, situant-se en 866 
milions per a l’exercici d’eixe any . A més a més, la Conselleria 
d’Educació enguany concedix set beques salari per un total 
de 1 .723 universitaris, 152 ajudes perquè els estudiants que 
estan finalitzant els seus estudis no hagen d’abandonar i les 
primeres ajudes per a traure i retindre els investigadors i 
investigadores que es van haver d’anar com a conseqüència 
de les retalles del Partit Popular .

Bé, no sols es tracta d’un increment general als pressupos-
tos, s’està fent també una aposta ferma per part del Consell 
per a enfortir les universitats, per tant, per millorar l’educació 
superior dels valencians i de les valencianes .

Així, els últims anys s’han aprovat –per posar alguns exem-
ples– subvencions per a la formació de la investigació científica, 
desenvolupament tecnològic, innovació, promoció dels parcs 
científics, ajudes també per a la realització d’estades de personal 
investigador-doctor en empreses del País Valencià i s’han realit-
zat projectes per a la millora de la competitivitat empresarial .

Altra qüestió que em pareix fonamental per aquesta promoció 
de la innovació, per recolzar la modernització de les universi-
tats i el seu progrés cap a nous camps d’estudis i de treball, ha 
sigut la creació de noves càtedres, com, per exemple:

La Càtedra d’Economia del Bé Comú, la primera de l’Estat 
espanyol per difondre els valors que posen l’interés general 
per damunt dels interessos particulars i amb la finalitat d’in-
vestigar alternatives econòmiques sostenibles .

O la Càtedra d’Economia Feminista, una ferramenta fona-
mental per a l’administració de la societat que estem vivint, 
que tant i tant necessitem, i convençuda que aquesta aposta 
contribuirà a millorar la cooperació entre universitats i 
empreses i repercutirà en un canvi molt positiu en el nostre 
model productiu .

Però, senyor conseller, des de del Grup Parlamentari 
Compromís volem saber quines accions té previstes la 

Conselleria d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball per a l’impuls de la cooperació entre les 
universitats valencianes i les empreses?

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Ortega .

Quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyora Ortega, vosté ho ha dit molt bé, hui la Conselleria 
d’Economia Sostenible té un especial interés a fomentar la 
transmissió de coneixement, experiències i actius intangi-
bles des de les nostres universitats al nostre teixit empresa-
rial . Parlem de la Conselleria d’Economia, però és una aposta 
decidida per a la transformació del model productiu, és una 
aposta decidida del Consell i, en definitiva, del botànic.

A través de l’impuls, de l’emprenedoria i la promoció de la 
investigació i innovació en l’àmbit universitari, tant entre el 
personal docent i investigador com entre l’alumnat, impulsant 
canals d’informació que permeten la comunicació de les inicia-
tives emprenedores i innovadores de la comunitat universi-
tària amb els sectors productius del nostre territori, i la coope-
ració conselleria-universitat empresa era abundant i fructífera .

En l’àmbit de l’emprenedoria he de dir-li que comptem amb 
el campus d’emprenedor innovador, programa destinat a 
l’exercici d’activitats formatives i d’investigació realitza-
des per les nostres universitats públiques i orientades cap al 
coneixement i difusió permanent de l’emprenedoria i la inno-
vació . Així com el Banc de patents i coneixement, programa 
que té per objecte propiciar la trobada entre els emprene-
dors i empresaris amb els centres de generació de coneixe-
ment innovador per tal de facilitar la transferència dels resul-
tats tecnològics generats per científics als sectors productius 
i serveis . Podria estar parlant-li de tres o quatre programes 
més que tenim en totes i cadascuna de les universitats públi-
ques en l’àmbit de l’emprenedoria, parlar estrictament, stricto 
sensu, de la conselleria .

Però també, com vosté també feia referència, hem impul-
sat i finançat diverses càtedres en les universitats públiques 
valencianes que estan ajudant-nos moltíssim per a transferir 
eixe coneixement al teixit productiu, a la societat en defini-
tiva . Càtedra d’Empresa i Humanisme, dirigida a difondre els 
principis i pràctiques de gestió cívica i ètica de l’empresa .

Vosté ho ha dit, Càtedra d’Economia del Bé Comú, per a 
contribuir a l’estudi i desenvolupament de la mateixa econo-
mia, basada en les persones com a centre de qualsevol acció .

Càtedra d’Economia Feminista, dirigida a recordar els princi-
pis de la mateixa economia feminista .
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I molt bé, este matí ho dia molt bé la vicepresident en el Servef, 
que l’anomenem Labora, no? És a dir, quan un treballa també 
ha de pensar en aquelles persones que treballen però no tenen 
remuneració, i això és importantíssim i ho perdem de vista .

Càtedra d’Economia Valenciana, per a donar suport al conei-
xement de l’economia valenciana i les seues potencialitats 
en el marc d’economia sostenible . Economia blava, Càtedra 
Innova per al desenvolupament i disseny de la implantació 
d’una estratègia valenciana de formació per a l’ocupació .

I, d’altra banda, també he de dir-li que en els programes 
d’ajudes de la recerca de desenvolupament i innovació 
empresarial es fomenta la transferència de coneixement de 
les universitats, subvencionant per despeses de contracta-
ció d’instituts i de departaments universitaris per part de les 
empreses beneficiàries. A més tenim previst establir acords 
de col·laboració amb totes les universitats públiques valen-
cianes perquè els seus experts col·laboren en la valoració 
tècnica dels projectes empresarials que concòrreguen a les 
convocatòries de creació d’empreses de base tecnològica, 
recerca i desenvolupament per a Pime, i de recerca i desen-
volupament en cooperació .

També, en les ajudes dirigides als centres tecnològics es 
fomenta la col·laboració amb les universitats, dins de les acti-
vitats previstes per a recolzar l’emprenedoria innovadora es 
disposa d’una línia d’ajudes dirigida a recolzar la prestació de 
serveis d’alt valor afegit que impulsen la creació i el creixe-
ment de noves empreses innovadores, aquestos serveis són 
prestats per agents especialitzats entre els quals es troben 
els parcs científics de les nostres universitats.

I, per a concloure, des de l’àmbit de programes i serveis euro-
peus, cal destacar la col·laboració amb les universitats de la 
Comunitat Valenciana en la difusió d’Horitzó 2020 . 

Com veu, fem una aposta pel coneixement com a eix…

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller . 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

…de transformació social .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller . 

Passem a la següent pregunta que és la que formula el dipu-
tat del Grup Parlamentari Podemos-Podem, senyor Antonio 
Estañ, també al conseller d’economia sostenible, ¿no? No 
és Antonio… 1 .334, senyor Antonio Estañ, si n’hi ha alguna 
errada… (Veus) També el senyor Almería, sí, senyor . 

Senyor Almería, té vosté la paraula .

Quan vullga .

El senyor Almería Serrano:

Gràcies, presidenta . 

Bona vesprada, conseller . 

Al mes de maig de 2017, ja fa quasi any i mig, presentava vosté 
el Pla d’acció per al foment de la seguretat industrial a diferents 
entitats: federacions, associacions de caràcter industrial, a la 
CEV, als col·legis professionals, sindicats, i al consell de cambres . 
Encara estava en el seu lloc el director general d’indústria i ener-
gia, Diego Maciá, del que tenim un bon record . 

Aquest pla era un acord del seminari del consell de Sagunt 
que tenia com a objectiu previndre limitar els danys o perju-
dicis a persones, béns o al medi ambient derivats de l’activitat 
industrial. És lògic que la consecució d’este objectiu passa 
per detectar i limitar, o eliminar, si és possible, les causes que 
originen els riscos de l’activitat industrial . 

En esta presentació destacava vosté, conseller, que s’havien 
mantingut reunions amb els sectors implicats en la segure-
tat industrial donant com a resultat de consens l’esmentat 
Pla d’acció per al foment de la seguretat industrial que havia 
permés marcar unes línies d’acció prioritàries, en primer lloc, 
deixant per a més endavant la definició i concreció de les 
actuacions a desenvolupar en cadascuna d’aquestes línies i 
sempre de comú acord . Entenem que estes actuacions serien 
d’un segon nivell d’estructuració del pla i haurien de tenir 
un nivell de concreció major que les línies prioritaris d’acció . 
Fins ací, bé, consellera . 

No obstant això, en la mateixa presentació destacava 
vosté, també, que el pla contemplava la creació del Consell 
Valencià de Coordinació de la Seguretat Industrial a fi 
d’impulsar, coordinar els criteris, i prioritzar les actuacions 
de l’administració en matèria de seguretat industrial, i que 
aquest consell identificaria les prioritats d’actuació i línies de 
treball a desenvolupar . 

Disculpe, conseller, però el que intentem és aclarir el tema; 
si el Pla d’acció per al foment de la seguretat industrial havia 
permés ja marcar unes línies d’acció prioritàries i també 
contemplava la creació d’este consell valencià de coordinació, 
que entre les seues atribucions havia d’identificar les priori-
tats d’actuació i també les línies de treball a desenvolupar, que 
suposadament ja haurien d’haver estat definides pel mateix 
pla…, i ací ja m’embolique i necessitaria que vosté ho verificara. 
¿Qui és el que va delimitar les línies prioritàries d’actuació?

Després, a principis de setembre del 2018, la seua conselleria 
posava en marxa el pla d’acció per a la promoció de la segure-
tat industrial amb un dotació de 400 .000 euros per a aquest 
any firmant un conveni amb les principals associacions indus-
trials, un acord que permetrà la realització d’una campanya 
de difusió i sensibilització per a difondre entre la ciutadania 
elements de conscienciació sobre la cultura i la importància 
de la seguretat industrial sota el lema: «Sí, seguretat indus-
trial, sempre» .


